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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni a hazai felsőoktatási intézmények 
igazságtalan felvételi többletpontszámainak ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

Az ATV 2024. február 27. napján sugárzott Egyenes Beszéd című műsorának vendége volt Budai
Marcell, a Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciájának (HÖOK) sajtófőnöke.
 

A beszélgetés  során  egészen meghökkentő  állítások kerültek  szóba a  felsőoktatási  intézmények
felvételi pontszámainak ügyében. Az elhangzottak szerint ugyanis olyan meglepő esetekben járnak
többletpontok a felvételizőknek a hazai oktatási  rendszerben, mint például a díjfizetéshez kötött
képzésen való részvétel vagy éppen a szülők korábbi hallgatói jogviszonya, munkaviszonya az adott
intézménnyel. Ki kell emelni, hogy van példa arra is, hogy az intézmények által kiosztható 100
pontból 60,80 sőt akár mind a 100 is hasonló szempontok alapján kerül odaítélésre. Tiszteletben
tartva  a  fenntartó  és  az  egyetem  autonómiáját  a  fentiek  alapján  mégis  olyan  szabályozás
kidolgozása  látszik  szükségesnek,  ami  inkább a  hátrányos helyzetű  felvételizőket  és  a  mutatott
teljesítményt részesíti előnyben.
 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:
1.  Van-e  átfogó  információja  a  minisztériumnak  a  fenti  esetekről?  Tudnak-e  arról,  hogy  mely
felsőoktatási  intézményben  járnak  többletpontok  a  díjfizetéshez  kötött  képzésen  való  részvétel,
vagy a szülők korábbi hallgatói jogviszonya, munkaviszonya, esetleg más extrém feltételek alapján?
2. Igazságosnak tartja-e, hogy a szociálisan rászorulók helyett az olyan jobb anyagi körülmények
között élők kaphatnak többletpontokat, akik ki tudják fizetni a képzés díját, illetve már a szüleik is



ott tanulhattak?
3. Tervezi-e a tárca hogy a jelenlegi hatályos szabályokat úgy módosítja, hogy a felvételi során ilyen
előnyökre  ne  tehessenek  szert,  inkább  olyan,  sokkal  inkább  igazolható  szempontok
érvényesüljenek,  mint  a  mutatott  teljesítmény,  a  felvételiző  korábbi  szakmai  identitásának
kifejezése és a hátrányos helyzetből indulók felkarolása?
 

Várom megtisztelő válaszát.
Kunhalmi Ágnes
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